

Аннотация

Становление и развитие малого предпринимательства в Республике Беларусь/ Студент Бондарик Максим Анатольевич; факультет философии и социальных наук, кафедра социологии; научный руководитель канд. филос. наук, доцент Л.В. Филинская.

Ключевые слова: *предпринимательство, типы предпринимательства, структура и динамика развития малого предпринимательства, взаимодействие с государством, социальная ответственность бизнеса*

Цель данной работы – анализ процессов становления и развития малого предпринимательства в Республике Беларусь. **Объектом** изучения в данной работе являются субъекты малого предпринимательства. **Предметом** исследования выступают особенности становления и тенденции развития малого предпринимательства в Беларуси.

В данной дипломной работе представлен анализ классических теоретических концепций предпринимательства, описаны основные типы предпринимательства, охарактеризованы исторические этапы становления малого предпринимательства, особенности взаимодействия государства и бизнеса.

Результатом данной работы является анализ тенденций развития малых предприятий в Республике Беларусь с 1991 г. по 2016 г.

Значимость работы заключается в том, что в ней поднимаются вопросы, которые непосредственно касаются перспектив развития малого предпринимательства в Республике Беларусь, оптимизации отношений бизнеса и государства, развития социальной ответственности отечественных предпринимателей.

ANNOTATION

Formation and development of small business in the Republic of Belarus / Student Bondarik Maxim Anatolievich; Faculty of Philosophy and Social Sciences, Department of Sociology; supervisor of PhD. Philosophy. Sciences, Associate Professor LV Filinskaya.

Tags: *business, business types, structure and dynamics of small business development, the interaction with the state, the social responsibility of business*

The purpose of this work - the analysis of the processes of formation and development of small business in the Republic of Belarus. **The object** of study in this work are the subjects of small business. **The subject** of research are the features of formation and development trends of small business in Belarus.

This research paper presents an analysis of the classical theoretical concepts of business, describes the main types of business, characterized the historical stages of development of small business, especially the interaction of government and business.

The result of this work is to analyze the trends of development of small enterprises in the Republic of Belarus from 1991 to 2016

The significance of the work lies in the fact that it raises issues that directly affect the prospects of development of small business in the Republic of Belarus, the optimization of business and government relations, social responsibility, the development of domestic entrepreneurs.